

اتحاد الغرف العربية يوقع 3 اتفاقيات في مجال الترويج لبرامجه وأنشطته

وقع اتحاد الغرف العربية، ممثلاً بأمينه العام الدكتور خالد حنفي، اتفاقيات تعاون مع كل من EGZONE ممثلة بمديرها العام مساعد خليفة الخرافي، وشركة MEA ZONE ممثلة بمديرها العام أحمد نصر، وشركة OPENET BV – ANTIKA ممثلة بمديرها العام أحمد نصر، حيث تهدف هذه الاتفاقيات إلى تعزيز التعاون بين الأطراف الثلاثة، بما يعزز التعاون التجاري ويرفع قدرات الاقتصاد العربي في الاستثمار بالعنصر البشري وتبادل الخبرات وتنفيذ برامج وأنشطة علمية واستشارية مشتركة تنعكس إيجاباً على واقع الحياة الاقتصادية العربية.

وبموجب الاتفاقية سوف تقوم شركة MEA ZONE بمساعدة اتحاد الغرف العربية في تنظيم المنتديات وورش العمل والدورات التدريبية التي ينظمها الاتحاد لدعم مراكز ريادة الأعمال في الدول العربية. كما سوف يعمل الطرفان على إنشاء قنوات اتصال دائمة وواسعة بينهما من أجل إنشاء وتغذية شبكة معلومات متخصصة في عمليات التبادل التجاري بين الدول العربية ومقار الغرف العربية الأجنبية المشتركة والشركات الأجنبية التي تعمل في مجال التبادل التجاري خارج المشاريع الاستثمارية في الدول العربية.

من جهتها ستقوم شركة EgyZone بالمساهمة في الترويج لفعاليات الاتحاد وتيسير لوجستيات الفعاليات التي يقوم بها الاتحاد وخاصةً في نطاق عملها والمناطق التي تستطيع تغطيتها فضلاً عن إمكانية استخدام منصات إيجي زون الخاصة بتنظيم المعارض والمؤتمرات. في حين سيقوم اتحاد الغرف العربية، بصفته الممثل الشرعي للقطاع الخاص العربي، بمشاركة جدول أعماله وأنشطة المؤسسات التابعة لـ Openet BV - Antika، بهدف فتح الطريق للتعاون في تنظيم والمشاركة في تنفيذ الفعاليات وخاصة تلك المتعلقة بالمنتديات الثقافية والمعارض والدورات التدريبية وورش العمل المتخصصة.



المصدر (اتحاد الغرف العربية)

Union of Arab Chambers Signs 3 Agreements in the Field of Promoting its Programs and Activities

The Union of Arab Chambers, represented by its Secretary General, Dr. Khaled Hanafi, signed cooperation agreements with EGZONE, represented by its General Manager, Musaed Khalifa Al-Kharafi, MEA ZONE, represented by its General Manager Ahmed Nasr, and OPENET BV - ANTIKA, represented by its General Manager Ahmed Nasr, these agreements aim to enhance cooperation between the three parties, in a way that enhances commercial cooperation and raises the capabilities of the Arab economy in investing in the human element, exchanging experiences, and implementing joint scientific and advisory programs and activities that positively reflect on the reality of Arab economic life.

Under the agreement, MEA ZONE will assist the Union of Arab Chambers in organizing forums, workshops and training courses organized by the Federation to support entrepreneurship centers in Arab countries. The two parties will also work to establish permanent and wide channels of communication between them in order to

establish and feed an information network specialized in trade exchange operations between Arab countries and the headquarters of the joint Arab foreign chambers and foreign companies working in the field of trade exchange outside investment projects in Arab countries. For its part, EgyZone will contribute to the promotion of the Union's activities and facilitate the logistics of the events carried out by the Union, especially in the scope of its work and the areas it can cover, as well as the possibility of using the EgyZone platforms for organizing exhibitions and conferences.

While the Union of Arab Chambers, as the legitimate representative of the Arab private sector, will share its agenda and the activities of the institutions affiliated with Openet BV - Antika, with the aim of opening the way for cooperation in organizing and participating in the implementation of events, especially those related to cultural forums, exhibitions, training courses and specialized workshops.

Source (Union of Arab Chambers)

الفائزون برالي العرب لريادة الأعمال على قوائم فوربس الشرق الأوسط



حقق الفائزون في مسابقة رالي العرب لريادة الأعمال بنسختها الأولى والثانية، والتي ينظمها اتحاد الغرف العربية بالتعاون مع الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري، وجامعة الدول العربية، ومنظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية (اليونيدو- البحرين)، نجاحاً باهراً في مسيرتهم العملية، حيث أعلنت مجلة فوربس، عن الشباب الأكثر تأثيراً والمبدعون الذين أثبتوا بصماتهم بالمنطقة وخارجها، حيث ضمت القائمة في فئتها للتأثير الاجتماعي، كلاً من وضاح ملاعب (لبنان) والفائز بالمركز الأول في مسابقة رالي العرب لريادة الأعمال في البحرين 2019، وحسن الحراكي (سوريا) والفائز بمسابقة رالي العرب لريادة الأعمال دبي 2022.

وفي هذه المناسبة قدّم كل من اتحاد الغرف العربية، والأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا، ومكتب ترويج الإستثمار والتكنولوجيا التابع لمنظمة اليونيدو في البحرين، التهنئة للفائزين، وتنمى لهم المزيد من التقدم، باعتبارهم نموذجاً ملهماً للشباب العربي.

وتشكل مسابقة "رالي العرب لريادة الأعمال"، مبادرة لتعاون عربي وإقليمي متميز، ويقوم بتنظيمها اتحاد الغرف العربية بشراكة استراتيجية مع جامعة الدول العربية، والأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري، ومنظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية - يونيدو - البحرين؛ حيث شارك بالمسابقة في نسختها الأولى والثانية، العشرات من شباب رواد الأعمال من طلبة الجامعات وخريجياتها، من سائر الدول العربية، وذلك بهدف ربطهم باحتياجات سوق العمل وخلق المزيد من الوظائف بما يؤدي إلى المساهمة في التنمية المستدامة بالمنطقة العربية.

يذكر أن وضاح ملاعب، من دولة لبنان، هو مؤسس مشروع Biosys-tems DLOC ، وفكرة المشروع هي تصميم رقاقة بيولوجية تنتج للخلايا البشرية ان تنمو في بيئة مشابهة لجسم الإنسان. بما يتيح اختبار الأدوية وتأثيراتها، قبل تجربتها على الإنسان، بحيث يمكن للخلايا البشرية المزروعة أن تنمو وتنظم نفسها لتشكل أنسجة ثلاثية الأبعاد، والتي بدورها تشبه وتمثل الكثير من الأنسجة والأعضاء البشرية مثل الرئة، الثدي، الكلى وغيرها.

أما حسن الحراكي، من دولة سوريا، فهو الشريك المؤسس لمنصة



"بيفول"، التي حصلت على المركز الأول ضمن النسخة الثانية من مسابقة رالي العرب 2022. وتعدّ "بيفول" منصة وسائط اجتماعية دولية تفاعلية ومستقلة تعزز ثقافة العمل التطوعي وتعزز أداء المسؤولية الاجتماعية، من خلال توفير آليات ربط بين المتطوعين والجهات الفاعلة من خلال نظام تكنولوجي مبتكر.
المصدر (اتحاد الغرف العربية)

Winners of the Arab Rally for Entrepreneurship are on the Forbes Middle East Lists

The winners of the Arab Rally Entrepreneurship Competition in its first and second editions, organized by the Union of Arab Chambers in cooperation with the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport, the League of Arab States, and the United Nations Industrial Development Organization (UNIDO-Bahrain), a resounding success in their careers, as Forbes magazine announced the most influential and creative youth who have proven their mark in the region and beyond, including the list in its social impact category, Wadah Malaeb (Lebanon), winner of the Arab Rally Entrepreneurship Competition in Bahrain 2019, and Hassan Al Haraki (Syria), winner of the Arab Rally Entrepreneurship Competition Dubai 2022.

On this occasion, the Union of Arab Chambers, the Arab Academy for Science and Technology, and the Investment and Technology Promotion Office of UNIDO in Bahrain congratulated the winners and wished them further progress, as they are an inspiring model for Arab youth.

The "Arab Rally for Entrepreneurship" competition is an initiative of distinguished Arab and regional cooperation, organized by the Union of Arab Chambers in strategic partnership with the League of Arab States, the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport, and the United Nations Industrial Development Organization - UNIDO - Bahrain; dozens of young entrepreneurs, university students and graduates, from all

the Arab countries participated in the competition, in its first and second editions, with the aim of linking them to the needs of the labor market and creating more jobs that would contribute to sustainable development in the Arab region.

It is noteworthy that Wadah Malaeb, from the State of Lebanon, is the founder of the Biosystems DLOC project, and the idea of the project is to design a biological chip that allows human cells to grow in an environment similar to the human body. This allows the testing of drugs and their effects, before trying them on humans, so that the transplanted human cells can grow and organize themselves to form three-dimensional tissues, which in turn resemble and represent many human tissues and organs such as the lung, breast, kidney and others.

As for Hassan Al-Haraki, from the State of Syria, he is the founding partner of the "Bevol" platform, which won first place in the second edition of the Arab Rally 2022 competition. "Bevol" is an independent and interactive international social media platform that promotes the culture of volunteerism and enhances the performance of social responsibility, by providing mechanisms to link volunteers and actors through an innovative technological system.

Source (Union of Arab Chambers)